
De Begroting 2025 van de gemeente Waalre biedt een vooruitblik op de financiële situatie en 
plannen voor de volgende jaren. Het college van burgemeester en wethouders geeft aan dat we te 
maken hebben met financiële uitdagingen. We krijgen minder geld van het Rijk.

De gemeenteraad heeft belangrijke vragen gekregen van het college van burgemeester en 
wethouders: welke moeilijke keuzes moeten we maken voor onze inwoners nu we minder geld 
krijgen? Als we niet genoeg geld van het Rijk krijgen, hoe zorgen we dan voor genoeg geld? 
Hoeveel kunnen de inwoners meebetalen? We willen dat Waalre een fijne plek blijft om te wonen. 
Het is een moeilijke situatie, maar we moeten samen nadenken over de beste oplossingen voor 
onze gemeenschap.

Het is onduidelijk hoe het Rijk de situatie van kleinere gemeenten gaat verbeteren. Daarom 
staat de gemeenteraad voor de moeilijk taak om keuzes te maken en prioriteiten te stellen. De 
inwoners zullen samen met de gemeente deze financiële storm moeten doorstaan, met de hoop 
op een betere toekomst en een meer evenwichtige financiële situatie.

De programmabegroting 2025 is te vinden via waalre.begrotingsapp.nl

De raad is volop aan de slag en bespreekt de begroting 2025 op 7 en 12 november 
besluitvormend. De gemeenteraad heeft het laatste woord bij het vaststellen van de begroting. 
Ze moeten zorgen dat het geld goed wordt besteed aan zaken die de inwoners helpen, zoals 
onderwijs, zorg en veiligheid. De raadsleden bekijken welke plannen er zijn en hoeveel geld 
daarvoor nodig is. Ze bespreken dit met elkaar en luisteren naar de wensen van de inwoners. 

BEGROTING 2025
De partijen geven hun mening op het voorstel van  

het college van burgemeester en wethouders:

Wij vinden dat de keuzes van de gemeenteraad de meest kwetsbare 
inwoners niet mogen raken!

CDA Waalre wil samen met u ook in de toekomst het goede 
van Waalre  behouden!

Creatief vooruitkijkend, bewuste keuzes maken. Dat doen we samen voor 
Waalre!

De moeilijke financiële vooruitzichten dwingen ons tot moeilijke keuzes. Wij 
willen de hardwerkende Waalrenaar ontzien!  

GroenLinks Waalre blijft zich inzetten voor een gemeente die menselijk, eerlijk 
en duurzaam is, ondanks de financiële uitdagingen.

Financiële keuzes zijn nodig: niet alles kan.

Ondanks de financiële uitdagingen is het cruciaal om te investeren in de gemeenschap 
en bestaanszekerheid te waarborgen.

De partijen aan het woord

Van bestaanszekerheid naar bestaansonzekerheid

Volgens ons is het de eerste keer dat de gemeenteraad een niet sluitende begroting aan de provincie wil aanbieden. De financiële 

situatie voor de volgende jaren, tot 2028, is zorgelijk. Er is geen financiële ruimte om meer dan het meest noodzakelijke te doen. 

Het college stelt daarom, voor het derde jaar op rij, voor om de Onroerende Zaakbelastingen (OZB) te verhogen. Voor 2025 komt 

de verhoging neer op 11%. Dit terwijl in het “raadsprogramma” door 6 van de 7 fracties uitgegaan werd van “een geleidelijke jaarlijkse 

verhoging bovenop de indexering van stappen tussen 5 en 10%”. Ondanks deze verhoging en ondanks doorgevoerde bezuinigingen blijft 

er in de begroting een tekort van € 393.000,00.

Aalst Waalre Belang heeft zich deze raadsperiode steeds verzet tegen het feit dat de inwoners moeten opdraaien voor de geraamde 

tekorten op de begroting. En steeds gepleit voor bezuinigingen en het opsturen van een niet sluitende begroting. 

We willen hiermee een signaal afgeven aan de regering. De gemeenten krijgen te weinig geld om de taken uit te voeren die het Rijk ons 

heeft gegeven, zoals de jeugdzorg.

Denk aan onze kwetsbare inwoners

Ook nu willen we de gemeenteraad ervan overtuigen, dat mensen zich steeds meer onzeker voelen. Dat komt door het verhogen van 

de lokale belastingen en de stijgende kosten voor het dagelijks leven. Onzeker over hun inkomen en over het kunnen blijven betalen van 

de rekeningen. Wij blijven hierop hameren. Omdat gezinnen die in zulke situaties zitten, vaak niet of moeilijk kunnen meedoen in onze 

samenleving.

De financiële situatie dwingt ons om keuzes te maken. Wij vinden dat deze keuzes de meest kwetsbare inwoners niet mogen niet raken. 

Ook mogen deze geen invloed hebben op taken, die juist moeten voorkomen dat inwoners later, op welke manier dan ook, tegen 

nog hogere kosten geholpen moeten worden. Bij de Kadernota, die de voorbereiding is voor de begroting, hebben we afgesproken 

om voorgestelde bezuinigingen op sport, cultuureducatie en het jongerencentrum te stoppen. AWB zet in op het behoud van 

bestaanszekerheid, de bouw van meer betaalbare sociale huur- en koopwoningen. En het verbeteren van de onderlinge verbondenheid 

van onze inwoners.

Gemeenteraad gemeente Waalre
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Het kan niemand ontgaan zijn, overal in Waalre wordt gewerkt aan de toekomst. Het is vast eens vervelend, als je weer vaststaat in het 

verkeer. Of als je woonstraat ineens als omleidingsroute gebruikt wordt. Maar we maken flink wat meters: in Aalst zijn we flink op weg 

met de ombouw van de Eindhovenseweg; fietsers en voetgangers bij Den Hof genieten al een paar maanden van een snelle oversteek.  

En over den Hof gesproken, op dit moment wordt de laatste hand gelegd aan de vernieuwing van het plein en de Dorpsstraat. Wij vinden 

dat het nieuwe ontwerp geslaagd en sfeervol is. Het nieuwe, groenere dorpshart nodigt uit tot een bezoek!

Ja, Waalre werkt aan de toekomst. Maar met het oog op de nieuwe begroting komt wel de vraag op, in welk tempo we daarmee door 

kunnen gaan de komende jaren. Want hoe kan het toch, dat een rijke gemeente als Waalre de begroting niet meer sluitend krijgt? 

Oftewel dat er meer uitgegeven wordt dan er binnenkomt? De hoge uitgaven voor jeugdzorg en WMO voorzieningen springen steeds 

meer in het oog. Goed dat het college serieuze stappen heeft gezet om meer grip te krijgen op deze kosten in het sociaal domein.

Helaas biedt dat niet van de ene op de andere dag een oplossing. En dus worden onze inwoners en ondernemers volgende jaren 

opnieuw met een flinke stijging van de OZB geconfronteerd. Voor de VVD is dit een punt van blijvende aandacht en zorg. Wij blijven ons 

inzetten voor zo laag mogelijke woonlasten.

Juist nu knelt de beperkte ruimte in de begroting. Want er komen met de schaalsprong in de Brainport regio wat uitdagingen op 

ons af. Meer inwoners die niet alleen een woning zoeken. Maar die ook schoolgaande kinderen hebben, een huisarts zoeken of een 

sportvereniging. Het is dan ook goed dat we in het komend jaar opnieuw gaan nadenken over onze visie, “de kracht van Waalre”. Wat 

voor gemeente willen we zijn? Maar zeker ook de vraag: waar liggen onze prioriteiten? Zodat we kunnen zorgen dat Waalre ook in de 

toekomst de beste woongemeente van Brabant blijft?

CDA Waalre kijkt naar de toekomst. In deze toekomst zien wij een zelfstandig Waalre. Een Waalre dat nog steeds hoog scoort op de 

ranglijst van beste woongemeenten. Een groene huiskamer voor de Brainport. Een plek waar iedereen zichzelf kan zijn. Daarvoor is het 

nodig dat we blijven investeren in de kwaliteit van onze mooie gemeente. Kwaliteit van onze bossen, onze wegen en onze scholen, maar 

ook kwaliteit van de Waalrenaren. Iedereen moet mee kunnen doen in onze gemeente. Dit doen we met elkaar. 

CDA Waalre pleit dan ook voor samenredzaamheid in plaats van zelfredzaamheid. Het burgerinitiatief: Een leven lang wonen in Waalre is 

daarvan een goed voorbeeld. De gemeente is een vangnet voor de personen die er echt niet zelf uitkomen. 

Onze kwaliteit houden voor de toekomst kost geld. Zelfstandig blijven in de toekomst vraagt om keuzes in onze begroting. We willen 

investeren in welzijn, wonen en zorg. De Hoevenakkers willen we houden als woonzorglocatie en plek om elkaar te ontmoeten. We 

moeten onze wettelijke taken, zoals de Jeugdzorg en de WMO goed uitvoeren. Waalre zou voor het uitvoeren van deze taken voldoende 

geld van de Rijksoverheid moeten krijgen. Maar dit krijgen we al jaren niet. 

CDA-kamerlid Inge van Dijk heeft de regering gevraagd om een overzicht te maken van alle wettelijke taken en het geld dat hiervoor is 

gegeven. Dit overzicht is nog niet gemaakt.

CDA Waalre vindt het belangrijk dat wij al onze taken op een goede manier blijven uitvoeren. Wij willen samen met u blijven werken aan 

de kwaliteit van Waalre. Ondanks een voorgestelde OZB verhoging kent de begroting voor 2025, 2026 en 2027 een tekort. CDA Waalre 

vindt dit acceptabel om zo een krachtig signaal naar Den Haag te sturen. 

CDA Waalre vindt het belangrijk om ook in de toekomst het goede van Waalre te behouden. We beseffen ook dat dit niet 

vanzelfsprekend is. Ook dit jaar gaan we serieus om met de financiële keuzes die we maken bij het vaststellen van deze begroting.  

Waalre staat voor grote financiële uitdagingen, net als veel andere kleine gemeenten. De bezuinigingen van de regering op het 

gemeentefonds leiden tot grote tekorten. Maar simpelweg snijden in de uitgaven is niet de oplossing. D66 pleit voor creatieve en 

vooruitstrevende keuzes die Waalre toekomstbestendig maken.

Samen voor elkaar

D66 heeft bijvoorbeeld aan inwoners gevraagd om bewuster om te gaan met aanspraak op huishoudelijke hulp. Het is mooi om te zien 

dat een aantal inwoners die oproep heeft gevolgd. Als gemeenschap vinden we samen oplossingen! Ook in de toekomst, wanneer de 

vergrijzing harder op ons afkomt. Samen met jong en oud werken we aan innovatieve manieren om de zorgkosten te beheersen. Het 

op ons initiatief gestarte jongerencentrum is een mooi voorbeeld. Het helpt jongeren vooruit en voorkomt toekomstige problemen en 

zorgkosten. Preventie staat centraal in ons beleid.

In het woonbeleid zet D66 in op versnelling van de nieuwbouw. Het college moet hier nu echt vaart gaan maken. We blijven kritisch 

want kwaliteit en snelheid moeten samengaan, zowel voor het type woningen als het aantal. We willen betaalbare woningen voor 

starters en sociale huurders, naast ruimte voor de vrije sector. Hierbij roepen we op tot meer solidariteit: samenwerken in plaats van 

protesteren tegen broodnodige woningen is belangrijk. Laten we solidair zijn met mensen zonder woning.

Gezonde woonomgeving

Ook in financieel zware tijden blijft D66 zich inzetten voor duurzaamheid en groenvoorziening. Beide zijn belangrijk voor een gezonde 

woonomgeving. Ons nieuwe Bosbeheerplan beschermt de kwaliteit van onze natuurgebieden voor de toekomst. We pleiten voor een 

verhoging van de toeristenbelasting, gelijk aan die van Eindhoven, om extra inkomsten te maken. Daarnaast willen we dat bezuinigingen 

eerlijk worden verdeeld, zonder dat sommige groepen of wijken ongelijk worden getroffen.

Toekomstgericht

D66 staat voor eerlijke, duurzame en toekomstgerichte keuzes. Samen met de inwoners werken we aan een Waalre waarin iedereen kan 

wonen, leven en genieten van een groene, gezonde leefomgeving. We vragen hierbij om jouw steun, zodat we samen deze koers kunnen 

voortzetten!

Democratische groeten,

Floris, Saskia, Michiel, Han & Kyara
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Politiek is keuzes maken

Deze begroting dwingt Waalre te bezuinigen of extra inkomsten te generenen.

De gemeente Waalre zit financieel in zwaar weer. Moeilijke keuzes zijn nodig.

Als de gemeente een bedrijf was dan waren alle medewerkers bijeengeroepen om een tandje bij te zetten. Iedereen zou gevraagd 

worden naar mogelijke besparingen of andere keuzes, of misschien wel om meer uren te maken. Uit de begroting zou blijken wat al 

gedaan is voor het krijgen van meer inkomsten en minderen van de kosten. Helaas, alleen helemaal achterin (bijlage 1 pagina 226) 

worden ideeën gedaan voor bezuinigingen.

Waarop moet en kun je bezuinigen?

Omdat ‘klanten’ van de gemeente een belang hebben bij het voortbestaan ervan, zouden die ook betrokken moeten zijn bij het proces. 

Vraagt men niet teveel van de gemeente en heeft men daar te weinig geld (OZB) voor over? Zijn de inwoners misschien gewend dat er 

zaken voor hen geregeld worden, terwijl zij dat ook zelf kunnen? Zoals bij de WMO (Wet Maatschappelijke Ondersteuning) nu al in een 

keukentafelgesprek gekeken wordt of het sociale netwerk van een inwoner kan bijspringen. Of dat bij een vraag voor jeugdzorg (waar 

in Waalre 1 op 9 jeugdigen gebruik van maakt, uitgaven meer dan 2 miljoen Euro in 2023) ouders een advies krijgen over wat ze zelf 

kunnen doen om bijvoorbeeld hun kind weerbaarder te maken.

Wat doe je als politieke partij met een Begrotingsboekwerk van 236 pagina’s? 

Wat zijn wettelijke taken en waar ligt onze eigen invulling?

Er is een bezuinigingsoptie om het onderhoud van stoepen te verminderen. Dit is niet goed, omdat mensen kunnen vallen over 

losliggende tegels. De gemeente moet dit onderhoud doen, want inwoners kunnen stoepen niet zelf herstellen. 

Hoe betrek je inwoners daarbij, zodat zij onze keuzes begrijpen?

Jaren geleden is al gepleit om voldoende geld te reserveren voor de Voldijn. Een wijk die hoognodig aangepakt dient te worden. 

Wederom is er minder geld voor beschikbaar. Lees: jaren later, minder groen, minder mooi en beperkt uitgevoerd. ZW14 wil niet dat de 

Voldijn het kind van de rekening wordt. Moet de OZB dan met nog eens 10 % extra omhoog?

Noodlokalen (basisschool) en een nieuwe toplaag voor het hockeyveld: deze worden niet genoemd als keuze in de begroting. Maar wat 

zou u als inwoner kiezen?

Ondanks de financiële uitdagingen is het cruciaal om te investeren in de gemeenschap en bestaanszekerheid te waarborgen

De gemeente Waalre staat onder druk. Het valt op dat de wensen en voorstellen van de gemeenteraad uit de kadernota niet direct zijn 

terug te vinden. Dit is opmerkelijk, gezien de ruimte die er lijkt te zijn om veranderingen door te voeren. Wij pleiten ook voor een niet 

sluitende begroting. We denken dat er extra geld kan worden vrijgemaakt voor preventief beleid, sport en cultuur. We stellen voor om 

bezuinigingen op deze gebieden te heroverwegen, omdat deze investeringen belangrijk zijn voor de bevolking.

De informatiebrief over de septembercirculaire gaf weinig hoop op financiële ruimte. Er werd wel een reservering voor het sociaal 

domein bekend gemaakt. Dit wordt door ons als voorbarig gezien. Vooral omdat er al investeringen zijn gedaan om kosten binnen het 

sociaal domein te beheersen. PvdA vindt dat er meer aandacht moet zijn voor structurele oplossingen in plaats van alleen kort termijn 

bezuinigingen.

Wij hebben ook zorgen over de sociale woningbouw en de ongelijkheid binnen de gemeente. We pleiten voor betaalbare woningen. En 

denken aan onze jongeren. We zijn van mening dat de gemeente moet zorgen voor een eerlijk beleid dat rekening houdt met kwetsbare 

groepen. We vinden dat elke beslissing moet worden getoetst aan de kernwaarden van solidariteit en gelijke kansen.

PvdA vindt sport, cultuur en het welzijn erg belangrijk, ook van jongeren. Wij geloven dat er ruimte is om financiële mogelijkheden te 

benutten. We blijven strijden voor een beleid dat inclusiviteit en welzijn bevordert. 

De begroting voor 2025 laat zien dat Waalre in financieel zwaar weer zit. Dat vraagt om lastige keuzes. GroenLinks Waalre begrijpt dat 

er met veel aandacht moet worden omgegaan met het beschikbaar geld. Maar we missen in de begroting voldoende ambitie voor een 

eerlijke en duurzame toekomst. Juist in deze tijden is het belangrijk om te blijven investeren in wat er écht toe doet.

Duurzaam investeren, ook in zware tijden

De begroting laat zien dat er weinig financiële ruimte is voor nieuwe investeringen. Toch blijven wij pleiten voor verduurzaming. Dit 

is geen luxe maar een noodzaak. Blijven investeren en innoveren in bijvoorbeeld duurzame energie, isolatie en vergroening van onze 

openbare ruimte is voor ons van groot belang. Wij willen dat verduurzaming stevig op de agenda blijft staan, ook als het financieel 

moeilijk is.

Zorg voor wie het hardst getroffen wordt

We zien ook dat de kosten in het sociaal domein, zoals jeugdzorg en thuishulp, blijven stijgen. GroenLinks Waalre vindt dat de menselijke 

maat hierbij altijd voorop moet staan. Bezuinigingen mogen niet ten koste gaan van mensen die dit hard nodig hebben. We willen dat 

de gemeente zoekt naar structurele oplossingen die sociaal en financieel houdbaar zijn. Zorg moet ook in de toekomst voor iedereen 

toegankelijk blijven. 

Een stem voor iedereen

GroenLinks staat voor een gemeente waarin inwoners écht worden gehoord. We zien in de begroting goede voornemens om inwoners 

meer te betrekken bij beslissingen. In financieel zware tijden is het juist extra belangrijk dat iedereen mee kan praten en meebeslist over 

de toekomst van Waalre. Echte participatie zorgt voor plannen die beter aansluiten op de behoeften van onze inwoners. We willen beleid 

mét onze inwoners, niet over hen.
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